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تاج: نواقص ورزشگاه های اصفهان برطرف 
شود

 می توانیم لیگ یک و ۲ را هم با 
VAR برگزار کنیم

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اگر VAR چینی 
وارد کنیم می توانیم در لیگ یک و لیگ دو هم 

این سیستم را داشته باشیم.
به گزارش ایسنا، مهدی تاج، رئیس فدراسیون 
استان  فوتبال  هیات  مجمع  درباره  فوتبال 
اصفهان و در پاسخ به این سوال که آیا در ۴ 
عملکرد  اصفهان  استان  هیات  گذشته  سال 
خوبی داشته یا خیر؟ اظهار کرد: در فوتبال هر 
اتفاقی می افتد و ممکن است بهترین تیم هم 
نتیجه نگیرد. ارزیابی من در مجمع مثبت بود 
و مجمع رای خوبی داد و انتظاراتم را ارائه دادم. 
باید به فکر تیم فوتسال و فوتبال ساحلی باشیم 
و همچنین انتظار دارم در اصفهان موضوع ورود 
هواداران خانم به ورزشگاه ها حل شود. در دوره 
گذشته موفق به انجام این کار نبودیم و بانوان 
بازی توانستند به ورزشگاه ها بروند و  یکی دو 
هیات فوتبال باید به کمک فدراسیون و استاندار 
اصفهان این موضوع را حل کند. مساله ورزشگاه 
نقش جهان و فولادشهر هم بسیار مهم است و 

باید نواقصش برطرف شود.
هیات  ساختمان  دوم  مساله  داد:  ادامه  او 
استان اصفهان است و باید ساختمان خود را 
بسازند. اصفهان دو تیم در لیگ برتر دارد و ۵ 
درصد قراردادها را دارد و باید در ساختمان برای 
خود باشند. انتظاراتی در بخش ورزش بانوان به 
علی طاهری رئیس هیات استان اصفهان اعلام 
خصوص  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس  کردم. 
استفاده VAR در تمام بازی های لیگ گفت: 
با  که  داریم   VAR سیستم   ۶ حاضر  حال  در 
دهیم.  پوشش  را  بازی   ۷ تا   ۶ می توانیم  آن 
همان  دارد،  وجود  ایران  در  که  این سیستمی 
دستگاهی است که در جهان وجود دارد و فیفا و 
AFC از آن در بازی های خود استفاده می کنند. 
سیستمی که در حال حاضر وارد ایران شده به 
دلیل آنکه تحریم هستیم، تحت لایسنس فیفا 
قرار دارد و این کمک جیانی اینفانتینو به ما بود. 
۱۱۰ میلیاردی که دولت برای خرید این دستگاه 
پرداخت کرده بود، در شرکت تجهیز است که 
با آن قصد داشتیم VAR چینی وارد کنیم. اگر 
دستگاه های چینی وارد شود در لیگ یک و لیگ 
دو هم  می توانیم VAR را داشته باشیم و امیدوارم 

مشکلات برطرف شود.

ایران میزبان بازی های ورزش های 
رزمی شد

فدراسیون انجمن های ورزشهای رزمی میزبان 
"بازی های ورزشهای رزمی" IMGC ۲۰۲۵ شد.

به گزارش خبرآنلاین؛ به نقل از روابط عمومی 
انجمن های ورزشهای رزمی، هادی  فدراسیون 
چگینی رئیس فدراسیون انجمن های ورزشهای 
رزمی با دعوت رسمی دبیر کل IMGC همزمان 
"تاشکند"  در   ۲۰۲۴ های  بازی  برگزاری  با 
ازبکستان حضور یافت و ضمن بازدید از نهمین 
و  رئیس  با  رزمی  ورزش های  بازی های  دوره 
ورزش های  المللی  بین  کمیته  مسئولان  دیگر 
رزمی دیدار و گفتگو کرد. پروفسور "ری یونگ 
سان" رئیس این سازمان ضمن ابراز خرسندی 
و استقبال از حضور چگینی رئیس فدراسیون 
در  کشورمان  رزمی  ورزش های  انجمن های 
درخواست  تصویب  و  طرح  از  پس  تاشکند، 
 IMGC میزبانی ایران در جلسه هیات اجرایی
با برگزاری این رویداد در سال ۲۰۲۵ در تهران 
بعمل  رایزنی  با  راستا  موافقت کرد. در همین 
آمده با رئیس سازمان آی ام جی سی همچنین 
مقرر شد، این دوره از بازی ها در سال آینده برای 
۱۵ رشته رزمی که اکثرا در فدراسیون انجمن های 
به  ورزش های رزمی در حال فعالیت هستند، 

میزبانی تهران برگزار گردد.

نگاهی به سیاست تحریم رسانه ای رنگرز
 مشترک مورد نظر در دسترس 

نیست

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی ایران برخلاف 
چند سال پیش به شخصیتی گریزان از رسانه ها 

تبدیل شده است.
به گزارش ایرنا، تیم ملی کشتی فرنگی امیدهای 
ایران با هدایت حسن رنگرز در پیکارهای جهانی 
در آلبانی قهرمان شد. همچنین تیم ملی کشتی 
فرنگی نیز با کسب یک مدال طلا و یک نقره بعد 
از جمهوری آذربایجان به عنوان نایب قهرمان 

مسابقات غیر المپیکی جهان رسید.
حسن رنگرز که با تیم ملی کشتی فرنگی ایران 
نتایج درخشانی را در المپیک ۲۰۲۴ پاریس به نام 
خود ثبت کرد اکنون برخلاف تمام دوران حضور 
خود در ورزش رویه متفاوتی را در دستور کار 
قرار داده است. رویه ای که بر محور قهر نسبی 
با رسانه ها و مصاحبه های گزینشی است. این 
راهبرد از ماه ها پیش از المپیک در دستور کار 
سرمربی تیم کشتی فرنگی قرار گرفت و شاید 
با  از او که همیشه به چهره ایی  چنین رفتاری 
روابط عمومی بالا و محبوب مطرح بوده دور از 

انتظار است.
و  کشتی  خبرنگاران  زمان  از  برهه  آن  در 
حساسیت  خاطر  به  کشور  رسمی  رسانه های 
آوردگاه بزرگ پاریس کمتر انتقادی از او داشتند 
تحریم  تیرانا  جهانی  مسابقات  پایان  با  اما 
رسانه ایی رنگرز ادامه پیدا کرد تا جایی که شماره 
از  همچنان  ایران،  کشتی  اخلاق  خوش  مرد 
دسترس خبرنگاران خارج است. البته رنگرز در 
سیستم تحریمی خود معافیت هایی را نیز قائل 

است.
مانند  سمت هایی  گذشته  در  که  رنگرز 
به  داشته  کارنامه  در  را  فدراسیون  سخنگویی 
خوبی از نقش رسانه در پیشرفت ورزش آگاه 
است و می داند که بازتاب افتخارآفرینی قهرمانان 
ایران بدون رسانه های رسمی  و بزرگان کشتی 
فضای  به  بستن  دل  و  نیست  میسر  کشور 
از  نمی تواند  مدت  کوتاه  کلیپ های  و  مجازی 
نفرات اول ورزش کشتی قهرمانان بزرگی بسازد.

اما اینکه چرا وی به تحریم خود ادامه می دهد 
و در ارتباط با رسانه ها گزینشی عمل می کند، 
سوالی است که خبرنگاران کشتی به دنبال پاسخ 

آن هستند.

رسوایی در ایتالیا:
میلان را برنده کردند!

النیتو دی لیبراتوره، عضو کمیته داوران فوتبال 
به  برابر میلان  مونزا  تایید کرد که گل  ایتالیا، 

اشتباه مردود اعلام شده است.
به گزارش خبرآنلاین؛میلان  هفته در چارچوب 
دیدارهای هفته یازدهم رقابت های سری آ ایتالیا 
به  تیم  این  روبروی  مونزا  خانگی  ورزشگاه  در 
میدان رفت و موفق شد با یک گل برابر این تیم 
به پیروزی برسد و با سه امتیاز ارزشمند به خانه 
این  تا شرایطش را در جدول رده بندی  برگردد 

مسابقات تا حدی بهبود ببخشد.
در گزارش ورزش سه آمده است:مونزا در این 
بازی موفق شد گل مساوی را به ثمر برساند اما 
ارمانو فلیچانی که قضاوت این بازی را برعهده 
داشت، چند ثانیه پس از به ثمر رسیدن این 
گل تصمیم گرفت که به دلیل خطای انجام شده 
روی تئو هرناندز در سوتش بدمد و این گل را 
شدید  عصبانیت  باعث  که  کند  اعلام  مردود 
الساندرو نستا، سرمربی مونزا، به همراه بازیکنان 

این تیم شد.
 DAZN دی لیبراتوره شب گذشته در گفتگو با
درباره این صحنه و جنجال به وجود آمده اظهار 
سوی  از  صحنه  این  در  اشتباه  »دو  داشت: 
داور رخ داد. اولی این بود که تماس بین این 
دو بازیکن خیلی آرام تر و سبک تر از چیزی بود 
دوم  و  گرفته شود  عنوان خطا  به  بخواهد  که 

زمان بندی او برای این تصمیم بود.
اگر داور در همان لحظه برای اعلام خطا سوت 
زده بود ممکن بود حتی ضربه آزاد گرفته شود 
و قضیه تمام می شد. اما او اجازه داد که بازی 
ادامه پیدا کند و سپس این کار را کرد و به همین 
دلیل چنین وضعیتی به وجود آمد. اشتباه اصلی 
در گرفتن خطا بود و بعد هم در زمان بندی داور 

برای سوت زدن که جنجال به همراه داشت.«

 عبدالرشید سعداله یف این هفته برای ششمین بار 
قهرمان جهان در کشتی آزاد شد. او در مبارزه فینال به 
راحتی مایتسورادزه گرجستانی را با نتیجه ۶-۰ شکست 
داد. اما در نیمه نهایی، سعداله یف کار بسیار سختی 
داشت او در ثانیه های آخر پیروزی را از کامران قاسم پور 
ایرانی ربود: در حالی که ۳-۱ عقب بود، حرکت زیرگیری 
را شبیه سازی کرد، قاسم پور باور کرد، افتاد، سعداله یف 
به پشت او رفت، پرتاب را اجرا کرد و ۵-۳ پیروز شد. 
قبل از آن، این کشتی گیر داغستانی با اطمینان دیوید 
تیلور آمریکایی، قهرمان المپیک توکیو را شکست داده 

بود.
به گزارش ورزش سه، روز جمعه عصر، سعداله یف 
وزارت  افتخار  لوح  که  جایی  کرد،  پرواز  مسکو  به 
ورزش به او اهدا شد، و روز شنبه ظهر به داغستان، 
زادگاهش بازگشت، جایی که پدرش، نزدیکانش و احمد 
تاج الدینف )دوست، اما رقیب اصلی( قهرمان المپیک 

پاریس از او استقبال کردند. 
در ادامه مصاحبه مفصل با عبدالرشید سعداله یف را 

بعد از این رقابت ها می خوانید: 
 این پیروزی را به چه کسی تقدیم می کنید؟

سختی  آسیب دیدگی  پیش  سال  یک  حدود   
داشتم. این اتفاق روی تشک در مسابقات جهانی 
صربستان رخ داد. از آنجا که برگشتم مستقیم روی 
تخت جراحی رفتم. یک دکتر خیلی خوبی هست، 
دمیتری نیکولایویچ دزوکایف. حرف هایش را به یاد 
دارم: او می گفت که من باید دو روز برای عمل آماده 
چطور  چیست.  منظورش  نمی فهمیدم  من  شوم. 
مدتی  از  بعد  اما  شد؟  آماده  عمل  برای  می شود 
فهمیدم که این عمل چقدر خطرناک و سنگین بود. 
در مدت زمان کوتاهی تقریباً سه تا چهار ماه او من 
را می شود گفت سرپا کرد. می خواهم این پیروزی 
را به او تقدیم کنم. برایش سلامتی و عمر طولانی 
آرزو می کنم. امیدوارم همه چیز برایش خوب باشد. 

ممنون، دمیتری نیکولایویچ.
کامران  با  نیمه نهایی  مبارزه  تعیین کننده  لحظه   

قاسم پور را توصیف کنید. چه کار کردید؟
 من کمی قاسم پور را دست کم گرفتم. او خیلی 
خوب آماده شده بود، خیلی مصمم بود. در دور دوم 
احساس کردم که او کمی خسته شده. آن فنی که او 
روی من پیاده کرد، زیرگیری، من خودم می خواستم 
روی او اجرا کنم. اما لحظه را از دست دادم و اشتباه 
کردم. به هیچ وجه ناامید نشدم، تا آخر جنگیدم. خدا 
را شکر خداوند به من کمک کرد. این فن را از همان 
اول می خواستم روی او اجرا کنم، اما او واکنش نشان 
نمی داد. واکنش نشان نمی داد و نمی داد. اما در آخر 
احساس  رفتم.  پشتش  من  و  افتاد  او  شدم.  موفق 
می کردم که خیلی خسته شده، خیلی تحت فشار بود. 
اگر ۳۰ ثانیه دیگر وقت بود، فکر می کنم دیگر ]کشتی 
نمی گرفت[. به همین خاطر در آخر مجبور بودم ریسک 

کنم.
 روی گردن و گوشتان خراش هایی هست. کار چه 

کسی است؟
 بیشترش کار آن کشتی گیر ایرانی است! )باخنده(

 درد ندارید؟
این درد شیرینی است. )می خندد(

 شما خیلی راحت دیوید تیلور را شکست دادید.
  طرفداران کشتی آزاد سه-چهار سال منتظر این 
مبارزه بودند. سرنوشت ما را در همان مبارزه اول )در 
مسابقات جهانی( به هم رساند. خیلی روی این مبارزه 
مانور داده شد. من خیلی خوب آماده بودم، مصمم 
از قاسم پور ضعیف تر  از نظر فیزیکی کمی  او  بودم. 
است، اما خیلی فنی است و در همه شرایط کار می کند، 

بنابراین نمی شد سهل انگاری کرد.
 اما شما با فن او را شکست دادید.

 نشان دادم تفاوت مکتب روسیه و آمریکا چیست. 
)می خندد( کشتی ما فنی تر است، باید کمی زیرکی به 

خرج می دادم، اینطور بگویم.
 اسنایدر از نظر فیزیکی خیلی قوی تر از تیلور است؟

کیلوگرم  آنها ۱۰-۸  بین  می کنم  فکر  البته.  بله،   

اختلاف وزن است. به نظرم تیلور حتی از قاسم پور هم 
سبک تر بود.

 در فصل استراحت چند کیلو وزن دارید؟
 ۹۷-۹۸ کیلوگرم.

 آمادگی فعلی شما چقدر به حالت ایده آل نزدیک 
است؟

 حدود ۶۰-۷۰ درصد آماده بودم. کم کردن وزن 
با قوانین  تأثیر گذاشت. ۶ کیلوگرم وزن کم کردم و 

فعلی این کار خیلی آسان نیست.
در  که  گفتید  عبدالسلاموف  ویاچسلاو  به  شما   

دسته ۹۷ کیلوگرم راحت تر از ۹۲ کیلوگرم هستید.
نخواهم  کشتی  کیلوگرم  در ۹۲  دیگر  من  بله،   
بود.  وزن  این  در  من  تورنمنت  آخرین  این  گرفت، 
آنجا صبح وزن کشی  نیست.   MMA ما مثل قوانین 
می کنند و فردا شب مسابقه می دهند. اما ما ساعت ۸ 
صبح وزن کشی داریم و ساعت ۱۱ باید کشتی بگیریم. 
ما وقتی برای بازیابی نداریم. با هر مسابقه بیشتر و 
مستقیم  بود.  تأثیرگذار  این  می رویم.  تحلیل  بیشتر 
رفتم صبحانه، حتی وقت نداشتم به اتاقم بروم. از آنجا 
)صبحانه( به سالن ورزشی رفتیم و نیم ساعت بعد )از 
رسیدن( روی تشک رفتم. تا سالن یک ساعت راه بود، 

اصلاً وقتی برای بازیابی نداشتیم.
 در تیرانا سالن از هتل خیلی دور بود، حتی یک 

کشتی گیر به خاطر همین به مسابقه اش دیر رسید.
 بله، آنجا تظاهراتی چیزی بود. او با تاکسی می آمد 
ورزشکاران(  )حامل  اتوبوس  کرد.  گیر  ترافیک  در  و 
ظاهراً  او  اما  می کردند.  همراهی  امنیتی  نیروهای  را 
می خواست سریع تر برسد، در ترافیک گیر کرد و به 

مبارزه برای مدال برنز نرسید.
 محمد حسینوف از شما انتقاد کرد که در مسابقات 

جهانی زیرگیری نکردید.
در  سختی  عمل  بودم،  مصدوم  گذشته  سال   
را  کشتی ام  سبک  کردم  سعی  داشتم.  گردن  ناحیه 
بله،  بگیرم.  کشتی  سرپا  بودم  مجبور  بدهم،  تغییر 
کرد،  دعوا  عبدالکریموویچ  محمد  نیمه نهایی  از  بعد 
گفت: »تو یک زیرگیری هم نکردی! من از کشتی ات 
راضی نیستم!« و در فینال مجبور شدم به خاطر او یک 

زیرگیری انجام بدهم.
ژاپنی،  ساله   ۲۰ جهان  قهرمان  درباره  نظرتان   

ماسانوسکه اونو چیست؟ او همه را شگفت زده کرد.
 بله، او قطعاً همه را غافلگیر کرد. ما با زائور اوگویف 
با هم )به مسابقات جهانی( می رفتیم و کمی او را دست 

کم گرفتیم )اوگویف با نتیجه ۱۰-۲ به اونو باخت(. اما او 
مثل یک شیر کشتی گرفت، به اصطلاح. او خیلی من 
را شگفت زده کرد حتی نحوه کشتی اش در فینال. و در 

نیمه نهایی ۱۰-۰ پیروز شد. او خیلی شگفت انگیز بود.
 بعد از محرومیت از المپیک، هواداران نگران بودند 

که شما از ورزش خداحافظی کنید.
 من کاملاً معنی این جمله را درک نمی کردم که 
"بعد از هر سختی، آسانی است". امسال برای من خیلی 
سخت بود. خیلی می خواستم به بازی های المپیک بروم 
و همه کار برای آن کردم. از من می پرسیدند چطور 
تحمل کردم، در بهترین فرم بودم اما المپیک از دست 
رفت. ولی از هیچ چیز پشیمان نیستم. چیزی باقی 
نگذاشتم که بخواهم پشیمان باشم. همه کار کردم تا به 
المپیک برسم. حتماً خداوند این را به من نداد. من برای 
همه چیز از او تشکر کردم. بعد از مدتی، یک ماه قبل 
از مسابقات جهانی، میخائیل گرازیویچ مامیاشویلی به 
من زنگ زد و گفت که UWW همه لیست ها را بازبینی 
کرده و همه تحریم های ورزشی من برداشته شده و 
هر چه  آماده شوم.  جهانی  مسابقات  برای  می توانم 
می شود، خیر است. یک جا می دهد، یک جا می گیرد.

 در پروفایل ویکی پدیای شما نوشته شده که ۱۶۰ 
پیروزی و سه شکست دارید. آمار واقعی چیست؟

 من حساب نکردم. فقط قهرمانی های جهان، اروپا 
و بازی های المپیک را می شمارم. بقیه را نمی دانم چند 
امتیاز گرفتم، چند امتیاز دادم. )می خندد( برایم جالب 

نیست.
به  نسبت  بیشتری  اوزان  جهانی  مسابقات  در   
بازی های المپیک وجود دارد )۱۰ وزن در جهانی، ۶ وزن 
در المپیک(. فکر نمی کنید عادلانه تر بود اگر در المپیک 

هم مثل قبل همین تعداد وزن بود؟
 البته، اینطوری جذاب تر می شد. هر چه وزن ها 
بیشتر باشد، جذابیت برای تماشاگران بیشتر است. 
تا   ۶ داریم،  وزن   ۱۰ است.  اینطور  امروز  متأسفانه 
المپیکی، ۴ تا غیرالمپیکی. اما قوانین برای همه یکسان 

است.
 به نظرم بی عدالتی وجود دارد.

 بله. نگاه کنید به بچه هایی که در اوزان غیرالمپیکی 
کیلو  در ۹۲  کشتی گیری  اگر  مثلاً  می گیرند.  کشتی 
کشتی می گیرد، برای ۹۷ کیلو سبک است، اما نمی تواند 
به ۸۶ کیلو وزن کم کند. در نتیجه بین دو وزن گیر 

کرده است.
 مثلاً در شنا رشته های المپیکی خیلی زیادی وجود 

دارد، یک کشور می تواند تعداد زیادی مدال بگیرد. اما 
در کشتی آزاد حداکثر شش مدال...

 می شد مسابقات تیمی برگزار کرد مثل جودو.
برای  المپیک  که سهمیه های  نیست  درست  آیا   
کشورها افزایش پیدا کند، حداقل به دو سهمیه؟ در 

نتیجه، مسابقات هم طولانی تر می شد.
 این خیلی زیاد می شد...

 چرا؟
 خب، مسابقات دو-سه روز طول می کشید.

 این حتی جالب تر است.
 می دانید، همه وقت آزاد ندارند که دو-سه روز 
کشتی آزاد تماشا کنند. برای همین وقتی همه چیز 
در یک روز تمام می شود، برای همه راحت تر است. 
اینکه تا فینال یک روز مسابقه است، و بعد در روز 
فینال حتی به خاطر همین هم اعتراض هست که دو 
روز طول می کشد. اگر روز سوم هم باشد دیگر اصلاً 

کسی نمی آید. فقط از تلویزیون تماشا می کنند.
 خودتان دوست دارید کدام مبارزه را تماشا کنید؟

 تماشای مبارزه سیداکوف - جمالوف جالب می شد. 
مثلاً، مردم می خواهند مبارزه من با تاج الدینوف را هم 
ببینند. شاید سال آینده در مسابقات جهانی همدیگر را 

ببینیم. البته اگر به آنجا برسیم.
آیا امکان دارد مبارزه با تاج الدینوف در یک تورنمنت 

بین المللی برگزار شود؟
 نه. من خیلی به ندرت در تورنمنت های بین المللی 
شرکت می کنم فقط اگر قبل از یک مسابقه رسمی به 
یک رقابت نیاز داشته باشم. فکر می کنم جذاب تر و 
واقع بینانه تر این است که ما در مسابقات جهانی با هم 

روبرو شویم.
 برنامه های شما برای سال آینده چیست؟

کمی  می خواهم  الان  نکردم.  برنامه ریزی  هنوز 
استراحت کنم، بعد برنامه ام را می نویسم.

 المپیک ۲۰۲۸ چطور؟
 جلوتر از قطار حرکت نکنیم. قدم به قدم به سمت 

آن خواهیم رفت.
آیا هدفی برای رکورددار شدن در تعداد قهرمانی های 
جهان دارید؟ شما فعلاً شش قهرمانی دارید، رکورد 
مطلق هفت قهرمانی است که متعلق به الکساندر مدود 

و والنتین یوردانوف است.
 البته! سرباز بدی است آن که نخواهد ژنرال شود. 
بنابراین من هم چنین هدف و انگیزه ای دارم. تا وقتی 

اشتیاق و سلامتی هست، کشتی خواهم گرفت.

مصاحبه خواندنی با سعدالله یف: 

قاسمپور از تیلور قوی تر است!
عبدالرشید سعداله یف در یک مصاحبه مفصل درباره نبرد با قاسم پور، شکست تیلور و همچنین احتمال رویارویی با احمد تاج الدینوف به صحبت پرداخته 

است.

وحید مرادی بعد از چند ماه به ایران برگشته آن هم با یک خواسته 
عجیب؛ بازگشت به فدراسیون والیبال!

به گزارش ورزش سه، اردیبهشت ماه سال جاری بود که تیم ملی 
ریو  عازم  والیبال  ملت های  لیگ  اول  هفته  در  برای حضور  والیبال 
دوژانیرو برزیل شد. اعضای تیم ملی ابتدای راهی دبی شدند و سپس 
فرودگاه این شهر را به مقصد ریو ترک کردند. اما در فرودگاه دبی 
یک اتفاق عحیب وغریب رخ داد و نایب رئیس وقت فدراسیون والیبال 
یعنی وحید مرادی اجازه خروج از فرودگاه دبی را پیدا نکرد. در آن زمان 
فدراسیون والیبال هیچ واکنشی به این موضوع نشان نداد و این موضع 
آن ها تا چند ماه ادامه داشت اما بعدها مشخص شد که مرادی به دلیل 
برخی مشکلات مالی و بانکی اجازه خروج از دبی را پیدا نکرده است. 
حالا و حدود شش ماه پس از این اتفاق وحید مرادی به ایران بازگشته 

است. اینکه در این مدت چه اتفاقاتی برای او افتاده و اصل ماجرا که 
باعث شده مرادی این همه مدت مجبور به ماندن در دبی شود به کنار، 
نکته عجیب این است که خبر رسیده او قصد دارد دوباره به فدراسیون 

والیبال بازگردد.
عجیب تر اینکه تقوی در دوران نبود مرادی، نایب رئیس جدیدی برای 
فداسیون والیبال انتخاب نکرد و حالا با بازگشت او به ایران خبر بازگشت 
مرادی به فدراسیون جدی تر شده است. اگرچه مرادی یکی از مدیران 
باسابقه ورزش ایران است اما باید چند ماه پیش را به یاد بیاوریم که 
با تصمیم او مبنی بر انتخاب موریس موتا پائز والیبال ایران چه بلایی 
بر سرش آمد و مقابل حریفان تحقیر شد. مرادی حداقل در والیبال 
کارنامه قابل قبولی ندارد و بازگشت احتمالی او به فدراسیون می تواند 

یک تصمیم بحث برانگیز و پر انتقاد برای تقوی باشد.

بازگشت مرد جنجالی به ایران با یک خواسته عجیب

در نیمه نهایی، 
سعداله یف کار 
بسیار سختی 

داشت او در 
ثانیه های آخر 

پیروزی را از کامران 
قاسم پور ایرانی 

ربود: در حالی که 
3-1 عقب بود، 

حرکت زیرگیری را 
شبیه سازی کرد، 

قاسم پور باور کرد، 
افتاد، سعداله یف 
به پشت او رفت، 

پرتاب را اجرا کرد و 
5-3 پیروز شد

برگزار می شود و در کنار  انتخابات فدراسیون فوتبال چند ماه دیگر 
مطرح شدن اسامی مختلف برای حضور در انتخابات، حالا شائبه لابی 
برخی نامزدها با نهاد ریاست جمهوری برای رسیدن به صندلی ریاست 

فدراسیون هم به گوش می رسد.
اسفندماه امسال انتخابات هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال برگزار می شود، 

اما برنامه ریزی برای ورود کاندیدا ها از مدت ها قبل آغاز شده است.
به گزارش تابناک، در شرایطی که فوتبال ایران روز های عجیبی را سپری 
می کند و هنوز رأی نهایی در خصوص فساد ریشه دار با همراهی تعدادی 
یافته در چند باشگاه اعلام نشده،  ارکان مهم فدراسیون و سازمان  از 
موضوع انتخابات فدراسیون چنان داغ و سوزان است که دیگر نمی توان 

حتی به دیگ جوشانِ آن نزدیک شد!
تا زمان انتخابات، حدود ۴ ماه فرصت باقی مانده است، اما جذابیت 
رسیدن به صندلی ریاست فدراسیون، خواب و خوراک را از دوستان گرفته 
و برخی می خواهند هر طور شده، وارد کارزار شوند. جالب اینکه نه تنها 
افراد بیرون از گودِ فوتبال، مثل سیر و سرکه برای حضور در انتخابات در 
جوش و خروش هستند، بلکه چند تن از مدیران ارشد فدراسیون هم به 
آب و آتش می زنند که یا جایگاه خود را از دست ندهند و یا به جایگاه 

بهتری برسند.
اهالی فوتبال حتی اگر دچار آلزایمر باشند، یادشان نمی رود مقصران 
اصلی رقم خوردن شرایط فعلی چه کسانی هستند و حتی اگر فراموش کار 
تلاش  محصول  فعلی،  مشکلات  نمی برند  یاد  از  باشند،  بی خیال  یا 

صادقانه چه کسانی است! جالب اینکه، عمده نام هایی که برای حضور در 
انتخابات، آستین ها را بالا زده اند، همین افراد هستند.

تعدادی از آنها، کسانی هستند که یا رد پایی در فساد و معما های حل 
نشده سال های اخیر دارند و یا از افراد فاسد در زیرمجموعه خود حمایت 
کردند تا صد ها میلیارد تومان سرمایه در ورزش حرفه ای به هدر برود و 

سرنوشت صد ها انسان عاشق فوتبال تغییر کند.
بر اساس اسناد و آرای موجود، برخی از اعضای هیئت رئیسه قبلی، 
سلامت اداری نداشتند و کارشان به پرونده های سریالی و بازداشت و 
زندان کشید. از سوی دیگر، وضعیت فوتبال رو به بهبودی نرفت و با 
وجود تلاش برخی از مسئولان در این ارگان، اتفاقات بهتری رخ نداد؛ 

بدون اینکه صدایی از کسی دربیاید.
از حدود دو ماه قبل، نام های فراوانی به عنوان کاندیدا های حضور در 
انتخابات فدراسیون به گوش رسید. افرادی که سابقأ کارنامه ناموفقی 
داشتند یا همین حالا به خاطر شرایط فدراسیون در جایگاه خود باقی 
مانده اند. یک عده هم هستند که در دهِ هم راه شان نمی دهند، اما سراغ 
خانه کدخدا را می گیرند! این افراد، همیشه برای گرم کردن انتخابات 
حضور دارند و وجودشان برای فوتبال ایران یک نعمت به حساب می آید، 
چون هستند تا در روز آخر، به سود دیگران کنار بروند و به نفع یکی از 

کاندیدا ها صحبت کنند. اتفاقی که فقط در ایران رخ می دهد.
نظریه  پیچیده تر شده است.  بعُد دیگر خود،  انتخاباتی در  مباحث 
»فوتبال از سیاست جداست« را کنار بگذارید، چون بار دیگر قرار است 

تعدادی از کاندیدا ها با شایعه برخورداری از حمایت رجال سیاسی وارد 
عرصه شوند. درست مثل اتفاقی که طی سال های گذشته، بار ها رقم خورد 
و شاید یکی از عوامل به گلِ نشستن کشتی فوتبال و حتی ورزش مملکت 

بود.
در کنار نام هایی مثل مهدی تاج، مهدی محمدنبی، میرشاد ماجدی، 
کیومرث هاشمی، مصطفی آجورلو، علی خطیر، شهاب الدین عزیزی خادم، 
عزیزالله محمدی و... حالا در میان شایعات، با چند اسم جدید هم آشنا 
می شویم. گویا برخی افراد با ادعای نزدیکی به رئیس جمهور از گذشته و 
یا داشتن رابطه صمیمانه با مسعود پزشکیان، قصد حضور در انتخابات 
هیأت رئیسه را دارند. افرادی که مدعی هستند تحت حمایت های کامل از 
سوی مسئولان بانفوذ کشور قرار دارند و کسانی در پشت پرده انتخابات 

هستند که در این کارزار ورزشی برای موفقیت شان سنگِ تمام بگذارند.
تا زمان انتخابات، چند ماهی فرصت باقی مانده و قطعاً چنین شایعاتی 
در آینده پررنگ تر خواهد شد. شاید همه این مسائل از جمله دخالت 
دولت از یک کاندیدای خاص، دروغ جدیدی برای ایجاد اعتماد میان 
صاحبان رأی باشد، اما متأسفانه بخش بزرگی از فوتبال ایران درگیر همین 

حواشی و شایعات شده است.
در کمال تأسف، باید با این واقعیت مواجه شویم که حضور پررنگ 
دلال ها، جابه جایی پول های سیاه، باندبازی، اسامی تکراری، لابی ها و 
سیاست زدگی و البته خروجی منفی در کنار کارنامه مردودی تعدادی از 

مسئولان، سهم مردم از محبوب ترین رشته ورزشی در ایران است.

در تب و تاب انتخابات؛ لابی فوتبال به پاستور می کشد؟


